
Marjan
Skumavc

Z Marjanom Skumavcem
bi se lahko pogovarjal o
marsičem. Na primer o nje-
govem slikarstvu, o boksu,
•pa o novinarstvu in še o
čem. Ker pa smo sredi takih
ali drugačniih razprav o ko-
ristni izrabi ljubljanskih
podstrešij, Marjan pa si je
prebivališče in atelje uredil
na takem podstrešju, v Gra-
dišču 8, je besedatekla prav
o tej aktualni temi. Ne o teo-
riji, ampak praksi preureja-
nja podstrešij v uporabne in
koristne prostore.

»Kot študent likovne aka-
demije sem bil podnaje-
mnik. Plačeval sem celih
55.000 dinarjev na mesec,
štipendije pa sem dobival le
45.000 dinarjev. Pa sem si za-
čel ogledovati cene gradbe-
nega materiala pri Gramexu
in kmalu ugotovil, da bi, ob
mesečni investiciji 50 tisoča-
kov, lahko marsikaj sam na-
redil. Pri tem je seveda treba
upoštevati,da sem izučen zi-
dar in bi lahko večino del
opravil sam. Potem se je za-
čelo iskanje. No, in lepega
dne sem si ogledoval hišo v
Gradišču 8, in na stopnicah
naletel na predsednika hiš-
nega sveta. Pogovorili smo
se, hišni svet je dal prista-
nek, saj je bilo podstrešje

neizkoriščeno, pogovoril
sem se tudi z vsemi stano-
valci in začelo se je. Postavi-
li so nekaj pogojev, da bom z
deli hitro končal, da bom pa-
zil na čistočo in podobno.

Danes imam na podstrešju
Gradišča 8 atelje* in garso-
njero v skupni izmeri 70 do
80 m2. Pri tem moram pou-
dariti izredno razumevanje
ne le hišnega sveta, ampak
vseh stanovalcev hiše, ki so
mi mnogokrat tudi pomaga-
H. Sam pa sem zmanjŠal na
minimum hrup in umazani-
jo, ki spremlja taka dgla.
Težja, razbijaška dela -sem
opravil v času, ki je stano-
valcem najbolj odgovarjal.

Menim, da zazidava pod-
strešij sama ni rešitev. Izpla-
čala se je meni, ker sem lah-
ko skoraj vsa dela opravil
sam, in ker imam prijatelje,
ki so mi pomagali. Če bi mo-

ral ta dela opraviti z obrtni-
ki, z delavci, pa dvomim, da
bi se finančno izplačalo, saj
je treba vsak kos materiala
odnesti štiri nadstropja viso-
ko, saj ni dvigala. Zato me-
nim, da bi morala zazidava
podstrešij potekati preko or-
ganizacije, ki bi opravila ta
dela, pa naj je to Staninvest,
Študentski servis ali kdo
drug. Seveda so primeri, ko
s prekomernimi stroški pod-
strešja spreminjajo v super-
luksuzna stanovanja, vendar
to ni namen. Za ta denar bi
lahko investitor zgradil tudi
hišo zunaj mesta. Ppleg tega
so podstrehe zaradl višine in
dostopa primerne za samce
ali ateljeje umetnikov, za
družine z majnimi otroki pa
vsekakor ne.

Da pa se da marsikaj nare-
diti, je jasno in dokazljivo.«

Tako o neizkoriščenih in
izkoriščenih ljubljanskih
podstrehah Marjan Sku-
mavc. Kerje tema zanimivar
bomo pripravili pogovor o
tem tudi z Vlasto Svetina, ki
prav tako prebiva na preure-
jenem podstrešju. Tudi nje-
ne izkušnje v akutnem po-
manjkanju stanovanjskega
prostora v Ljubljani ne bodo
odveč in bodo morda dale
odgovor na marsikatero di-
lemo in vprašanje v zvezi z
izkoriščanjem ljubljanskih
podstrešij.
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